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Den 11. juni 2018 

 

 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 709 (MOF alm. del) stillet 15. maj 2018 efter 

ønske fra udvalget. 

Spørgsmål nr. 709 

”Vil ministeren redegøre for, hvilke konsekvenser det vil have for den økologiske omstilling, hvis 

biogas ikke prioriteres i den kommende energiaftale?” 

Svar 
Indledningsvist vil jeg påpege, at energipolitik hører under Energi-, Forsynings- og Klimaministeriet.  
 
Regeringen har i energiudspillet prioriteret biogasproduktionen og har på den baggrund afsat ca. 4 
mia. kr. over en 20 årig periode til ny biogaskapacitet i Danmark. Det gør vi, fordi vi mener, at biogas 
også i fremtiden skal være en vigtig del af den danske energiforsyning. Biogas bidrager til at løse en 
række udfordringer; vi får grøn energi, vi får reduceret udledningen af drivhusgasser, vi får en bedre 
udnyttelse af gødningen med lavere næringsstofudvaskning til følge, og vi opnår en bedre cirkulation 
af næringsstoffer fra fx bioaffald fra byerne.  
 
De positive effekter fra biogassen kommer både konventionelle og økologiske landmænd til gode. Jeg 
anerkender, at økologiske landmænd i egne med få husdyr kan have en udfordring med at få nok 
økologisk gødning. I de tilfælde kan biogassektoren bidrage til at gøre det nemmere at omfordele den 
afgassede gylle til de områder, hvor der er brug for den. Derfor har regeringen også prioriteret 
biogasproduktionen i regeringens energiudspil, og det håber vi på, at vi kan få opbakning til i de 
igangværende energiforhandlinger.  

 

 

 

 

 

 

Jakob Ellemann-Jensen / Jacob Nielsen 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 
 

Miljø- og Fødevareudvalget 2017-18
MOF Alm.del endeligt svar på spørgsmål 709 
Offentligt


